
PROTOKÓŁ  Nr 19/2016 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu 
w dniu 25 października 2016 roku, godz.13.30 

 
 
Przewodniczący Komisji  -  Marian Wikło 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie. Powitał radnych i zaproszonych gości. Listy 
obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
8 członków Komisji na ustawową liczbę 9, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 Następnie przedstawił porządek dzienny posiedzenia: 
 
1. Informacja na temat realizacji zadań przez PCPR w zakresie wydatkowania funduszy 

celowych pochodzących z PFRON. 
 
2. Sprawy różne i wolne wnioski.  
 
 
Uwag do przedłożonego porządku dziennego posiedzenia nie zgłoszono. Został on przyjęty 
jednogłośnie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja na temat 
realizacji zadań przez PCPR w zakresie wydatkowania funduszy celowych pochodzących                 
z PFRON. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że w roku bieżącym środki z 
PFRON pochodziły jakby z 3 źródeł: z algorytmu, z programów: „aktywny samorząd” i 
„wyrównywanie różnic między regionami”.  

Środki z algorytmu były w kwocie 2.802.542 zł. i była to kwota do roku ubiegłego. 
1.439.640 zł było przeznaczone na zobowiązania wynikające z działalności warsztatów terapii 
zajęciowej. WTZ w Pionkach otrzymał 559.860 zł, WTZ w Jedlance Starej – 479.880 zł,                  
a WTZ w Młodocinie Większym -  399.900 zł. Różnice w kwotach wynikają z ilości 
uczestników w WTZ-ach. W WTZ-ach powiatu uczestniczy 35,30 i 25 uczestników. Zatem 
do dyspozycji pozostało 1.362.902 zł. Kwota ta została przeznaczona na różnego rodzaju 
wydatki. Najwyższe dofinansowanie było do przedmiotów ortopedycznych i środków 
pomocniczych.  Przeznaczono na to 690 tys. zł. Wniosków było złożonych 925 na kwotę 
1.250.000 zł. Zatem nie wszystkie wnioski zostały zrealizowane. Ponadto wprowadzono 
liczne ograniczenia, żeby maksymalna ilość osób otrzymała dofinansowanie.  
Na likwidację barier architektonicznych zaplanowane było 100 tys. zł. a kwota wynikająca                
z 27 złożonych wniosków to 515 tys. zł. Na zapotrzebowanie w sprzęt rehabilitacyjny 
przeznaczono 10 tys. zł a wniosków było na 29 tys. zł.  
Poinformował następnie, że urząd pracy realizował 2 umowy na aktywne instrumenty rynku 
pracy i prawdopodobnie zaplanowane 10 tys. zł zostanie wykorzystane w całości.  
Na turnusy rehabilitacyjne przeznaczono 159 tys. zł a wniosków złożono na kwotę 434 tys. zł. 
Złożono 438 wniosków, załatwionych zostanie 129.  
Na bariery w komunikowaniu się w planie było 40 tys. zł a wniosków złożono na kwotę 158 
tys. zł.  
Na dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki plan był 60 tys. zł. Kwota 
wnioskowana 162 tys. zł. 
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Planowano dofinansowanie kosztów rozpoczęcia działalności gospodarczej w kwocie 40 tys. 
zł. Sfinansowano 1 wniosek na kwotę 25 tys. zł.   
 Następnie poinformował, że od kilku lat realizowany jest program „Aktywny 
samorząd” na który są dodatkowe środki. Program ten realizowany jest w  dwóch modułach. 
Jeden to zaopatrzenie w leki, sprzęt elektroniczny, naprawa wózków, protez, naprawa protez i 
oprzyrządowania do samochodów. Na to złożonych zostało 65 wniosków. Na dzisiaj jest 118 
tys. zł. przy czym kwota wnioskowana to 371 tys. zł. Trudno to obecnie określić, ale być 
może będą na to dodatkowe pieniądze i wnioski zostaną zrealizowane w całości. Jeśli nie to 
stworzona została lista rankingowa która uwzględnia dochód, stopień niepełnosprawności i 
aktywność zawodową. Wówczas dofinansowania otrzymają osoby będące najwyżej w tym 
rankingu.   
Drugi moduł to pomoc w uzyskaniu wykształcenia na poziomie wyższym. W tym przypadku 
jest zabezpieczenie finansowe na wszystkie wnioski. Są 94 wnioski tj. 47 osób na I i na II 
semestr. 
 Poinformował, że kolejne środki z PFRON-u pochodzą z programu „wyrównywanie 
różnic między regionami”. W roku bieżącym złożono 3 wnioski o dofinansowanie do zakupu  
samochodów przystosowanych do przewozu osób niepełnosprawnych.  Dwa samochody były 
dla innych jednostek tj. WTZ –ów w Pionkach i w Jedlance Starej. Trzeci wniosek dotyczył 
autobusu dla ŚDS w Jedlance. Wszystkie te trzy wnioski zostały przyjęte i teraz czekają na 
podpisanie umowy, będzie to w listopadzie. WTZ w Pionkach otrzymał dofinansowanie                       
w wysokości 207 tys. zł, WTZ w Jedlance Starej 72 tys. zł, ŚDS w Jedlance 100.700 zł. 
Stanowi to ponad 50% dofinansowania zakupu  samochodów.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy są nadal te same kryteria jeśli chodzi o 
dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że zostały wprowadzone pewne 
ograniczenia ponieważ pieniędzy jest na realizację około 1/3 wniosków. Dlatego też oprócz 
ustawowych ograniczeń tj. dofinansowania dla dzieci i osób ze znacznym i umiarkowanym 
stopniem, wprowadzono jeszcze ograniczenie żeby dofinansowanie było przyznawane co 
trzeci rok. Przy założeniu podobnego finansowania w kolejnych latach umożliwi to 
dofinansowanie turnusów rehabilitacyjnych innym osobom, a nie co roku tym samym.  
 
Radna Ewa Pasternak zapytała, czy osoby które złożyły wnioski ale nie otrzymały 
dofinansowania muszą w nowym roku składać wniosek czy też poprzedni przechodzi na 
kolejny rok.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że te osoby muszą składać 
nowy wniosek.  
 
Radny Roman Frąk zapytał, czy osoby które kwalifikowane są na turnusy rehabilitacyjne 
mogą korzystać z innych form leczenia jak np. sanatorium z NFZ lub ZUS. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że tak.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że zatem turnusy nie są jedynym źródłem dofinansowania do 
form rehabilitacji.  
Zapytał, czy finansowany jest również pobyt opiekunów osób niepełnosprawnych.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że w niektórych przypadkach 
tak. To dofinansowanie jest trochę mniejsze i  musi wynikać ze wskazań lekarza, że osoba 
niepełnosprawna sama sobie nie poradzi.  
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Radny Roman Frąk poinformował, że osoba wyjeżdżająca na turnus rehabilitacyjny ma                    
z tego tytułu 21 dni urlopu płatnych 100%, natomiast osoba wyjeżdżająca do sanatorium              
z ZUS-u ma z tego tytułu 21 dni urlopu ale płatnych 80%.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał jaki procent osób wyjeżdżających na turnusy 
rehabilitacyjne stanowią emeryci i renciści. Stwierdził, że z tego co mu wiadomo ZUS wysyła 
na takie turnusy tylko osoby zatrudnione. Czy zatem powiat wysyła pozostałe osoby, 
niezatrudnione.  
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że zgodnie z ustawą w 
pierwszej kolejności dzieci.  
 
Radny Roman Frąk poinformował, że turnusy rehabilitacyjne z ZUS-u to jest ciężka praca, 
wiele zabiegów nie ma wycieczek i zbaw. Natomiast turnusy z PCPR-u to przede wszystkim 
zabawa, zmiana środowiska, klimatu. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że jest to tzw. rehabilitacja 
społeczna, mało jest rehabilitacji leczniczej. 
 
Radna Ewa Pasternak stwierdziła, że osoby uczęszczające do WTZ-ów także wyjeżdżają na 
wczasy rehabilitacyjne z opiekunami. Zapytała czy one jeżdżą właśnie na te turnusy z PCPR. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Artur Jonczyk poinformował, że tak.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
 
Przy 8 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyj ęła informacj ę na 
temat realizacji zadań przez PCPR w zakresie wydatkowania funduszy celowych 
pochodzących   z PFRON. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy naczelnik Wydziału Zdrowia wie, iż 24 sierpnia dr 
Płachta złożył na ręce dyrektora szpitala w Pionkach pismo w którym krytycznie się 
wypowiada na temat organizacji pracy na Oddziale Ginekologiczno Położniczym.                     
W piśmie tym zagroził złożeniem wymówienia z pracy i czy to wymówienie faktycznie 
złożył.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że nie 
ma żadnych informacji o takim piśmie. Natomiast wczoraj było spotkanie z dyrektorami 
szpitala w  Pionkach na którym dyrektor Gawlik i dyrektor Idzikowski informowali, że 
sytuacja Oddziału Ginekologicznego jest bardzo trudna ze względu na brak w dalszym ciągu 
lekarza neonatologa i pediatry II stopnia. Była także mowa o zagrożeniu wymówieniem, być 
może chodziło to o tą właśnie sprawę.  
 
Radny Waldemar Trelka zapytał czy w związku z przygotowywaną restrukturyzacją szpitali 
zostały sformułowane przez Zarząd jakieś oczekiwanie wobec potencjalnego wykonawcy 
audytu w szpitalach. Czy można poznać dokumenty, które jasno precyzują czego oczekuje 
Zarząd od wykonawcy. 
 



 4

Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że 
został już wyłoniony wykonawca audytu w szpitalach. Wczoraj właśnie było pierwsze 
spotkanie przedstawicieli wykonawców i dyrektorów obydwóch szpitali powiatowych. 
Najpierw była rozmowa wykonawcy ze Starostą, potem z dyrektorami szpitali. Odbyła się 
także wstępna lustracja szpitali. Jednocześnie dyrektorom zostały przekazane oczekiwania 
odnośnie informacji jakie mają przekazać do 31 października br. Między innymi na podstawie 
tych informacji będzie robiony audyt ekonomiczny i medyczny.  
Poinformował, że oczekiwania dotyczą tego, że zostanie wykonany audyt ekonomiczny i 
medyczny, zostaną przedstawione wnioski i zostaną zaproponowane plany restrukturyzacji. 
Przedstawiciele firmy MED Consulting, która będzie audyt przeprowadzała poinformowali, 
że zrobią to wariantowo. Informacje jakie zbierają świadczą o tym iż będzie to nie tylko 
kwestia jak funkcjonują szpitale ale jak one funkcjonują w danym czasie w danym otoczeniu.  
Poinformował, że firma MED Consulting jest z Kutna ale tak naprawdę jeden z panów jest             
z-cą dyrektora ds. medycznych w jednym z podwarszawskich szpitali, funkcjonuje na tym 
rynku od 18 lat. Firma w ciągu ostatnich 5 lat wykonała około 10 takich programów 
restrukturyzacji. Audyty są jednym z elementów tych programów.   
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał, czy Oddział Ginekologiczny w szpitalu w Pionkach 
zostanie zamknięty. Stwierdził, że przewodniczący Rady Społecznej szpitala o całej sytuacji, 
o złożonym piśmie wiedział i nie poinformowała Rady.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że 
oddział funkcjonuje w zakresie ginekologii, nie położnictwa. W tej chwili porody nie są 
przyjmowane. Poinformował, że dyrektorzy prowadzą rozmowy z lekarzami żeby to 
funkcjonowało. Stwierdził, że nie wyobraża sobie żeby oddział został zamknięty.  
Poinformował, że zapozna się z pismem dra Płachty. Natomiast nie zobowiązuje się iż 
przekaże informacje co w tym piśmie było gdyż takie informacje może przekazać dyrektor. 
Na chwilę obecną nie wie jakie działania podjął dyrektor w tym względzie.  
 
Radny Roman Frąk zapytał jaka jest cena wybranej oferty i jaka jest różnica pomiędzy 
ofertami. Zapytał ponadto jaki jest termin wykonani audytu.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Piotr Kozubek poinformował, że 
wybrana oferta opiewa na kwotę 49.200 zł, kolejna była na kwotę 73.800 zł.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że termin wykonania audytu to                 
15 grudnia br. Stwierdził, że audyt finansowy, czy medyczny są jednym z elementów 
restrukturyzacji. W dniu wczorajszym z firmą została podpisana umowa. Jest jeden warunek, 
jeśli dyrektorzy szpitali podejmą działania destrukcyjne czyli nie będą współpracować to 
niestety termin wykonania może zostać zagrożony. Będzie to jednak szybko wiadomo, w 
ciągu tygodnia okaże się czy dyrektorzy współpracują.   
Następnie poinformował, że nie zna sprawy związanej z pismem dra Płachty. 
Stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Edukacji radny Siek pytał co się dzieje na Oddziale 
Ginekologiczno Położniczym szpitala w Pionkach. Poinformował, że w związku z tym wysłał 
pismo do dyrektora następującej treści: 
„w związku z zapytaniem Radnego Jana Sieka na sesji Rady Powiatu  
w dniu 12 września br., ws. nieprawidłowości w funkcjonowaniu Oddziału 
Ginekologicznego, związanego z utrudnieniami wynikającymi z braku lekarza neonatologa na 
tym Oddziale, proszę o niezwłoczne udzielenie wyjaśnień w tej sprawie. Jednocześnie proszę 
o aktualne i szczegółowe informacje dotyczące funkcjonowania w/w Oddziału, w 
szczególności obsady lekarskiej i wykonywanych zabiegów”.  
Otrzymał odpowiedź: 
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„w odpowiedzi na pismo uprzejmie wyjaśniam, że do dnia dzisiejszego nie udało się ( mimo 
starań ) pozyskać lekarzy neonatologów lub specjalistów z zakresu pediatrii, którzy 
s[prawowaliby opiekę nad noworodkami  w Oddziale Ginekologiczno – Położniczym                       
w szpitalu w Pionkach.   
Sytuacja braku na rynku pracy lekarzy specjalistów jest bolączką całego kraju i dotyka                        
w szczególności niedużych szpitali, które ze względów formalno-prawnych nie mogą 
prowadzić kształcenia specjalistycznego we własnym zakresie. 
Z powodu niemożliwości zapewnienia opieki lekarskiej nad noworodkami nadal wstrzymane 
są przyjęcia kobiet  do planowanego porodu. Natomiast kobiety wymagające leczenia 
ginekologicznego są hospitalizowane i mają zapewniona opiekę całodobową.  
Wykonywane są również zabiegi operacyjne z zakresu ginekologii u kobiet, które tego 
wymagają. Zakres operacji jak na przestrzeni całego roku. Ilość pacjentek przyjętych do 
Oddziału w okresie 01.08.-20.10.2016r. – 133 osoby. 
Odnośnie pytania o obsadę lekarską aktualnie zatrudnionych jest trzech lekarzy specjalistów 
ginekologii i położnictwa oraz jedna lekarka ginekolog położnik.  
Prowadzone są intensywne rozmowy w celu zatrudnienia lekarzy specjalistów pediatrii jak i 
specjalistów   ginekologii i położnictwa”. 
 Następnie poinformował, że są już wyniki finansowe szpitala w Pionkach za 9 
miesięcy i szpitala w Iłży za 8 miesięcy. Na dzisiaj strat jaką powiat będzie musiał pokryć                 
w szpitalu w Pionkach to 310.751 zł. W Iłży nie ma straty do pokrycia, ale tu występuje 
wysoka kwota amortyzacji. Amortyzacja w szpitalu w Pionkach wynosi 619 tys. zł, a                        
w szpitalu w Iłży 916 tys. zł.  
 
Radny Zbigniew Dziubasik zapytał jaka datę ma pismo dyrektora szpitala w Pionkach. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że 20 października br.  
 
Radny Roman Frąk stwierdził, że wszystkim na pewno zależy żeby szpitale dobrze działały. 
Audyt jest potrzebny, jak on wypadnie to się okaże. Ponadto okaże się na ile później 
dyrektorzy będą  w stanie podejmować decyzje aby zalecenia po audycie wprowadzać w 
życie.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego posiedzenia Przewodniczący zamknął                             
19 posiedzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 14.15. 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodniczący Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                                     / - / Marian Wikło 
 

 

 


